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PROTOKÓŁ Nr IV/15 

Sesji Rady Miejskiej 

w Kamiennej Górze 

z dnia 29 stycznia 2015 roku 

odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta 

w Kamiennej Górze 

 

 

Godzina rozpoczęcia Sesji 13.00, zakończenia 16.30 

 

Obecnych na Sesji – 21 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Obsługa radcowska –  Janusz Święcicki 

 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM Henryk Różański, który powitał radnych RM, 

BM i Skarbnik Miasta, pracowników UM oraz przybyłych gości. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

Głos zabrał Dyrektor Centrum Kultury w Kamiennej Górze Marek Dańczak,                      

który podziękował za zaproszenie na Sesję i przedstawił krótką informację z przebiegu 23. Finału 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, tj.: 

- Sztab zebrał prawie 42 tys. zł, a łącznie z poprzednimi 20-toma latami prawie 900 tys. zł; 

- kwestowało ok. 400 wolontariuszy i drugie tyle w CK; 

- było ok. 140 sponsorów, dzięki którym odbywała się również transmisja na żywo; 

- WOŚP rozpoczyna zawsze na początku roku szereg akcji charytatywnych organizowanych przez 

szkoły, stowarzyszenia, czy grupy przyjaciół; 

- organizacja i udział w WOŚP to nie tylko zbieranie pieniędzy, to głównie wspólne działanie wielu 

ludzi, których energia nadaje niepowtarzalny charakter tej akcji. 

Dyrektor CK podziękował grupie radnych, BM, Przewodniczącemu RM i mieszkańcom Kamiennej 

Góry za włączenie się w ten szczytny celu. Zaapelował również do władz szpitala o monitowanie  

w Fundacji o zakup dla naszej placówki sprzętu, gdyż kwoty zebrane przez dane miasto, czy 

powiat, mają przełożenie na ilość sprzętu o jaki może się ubiegać szpital. 

 

Przewodniczący RM odczytał podziękowania złożone na ręce grupy radnych przez J. Owsiaka – 

zał. Nr 2 do protokołu. Następnie BM odczytał i wręczył podziękowania dla Dyrektora CK        

oraz Sztabu WOŚP, a Przewodniczący RM wręczył kwiaty. 

 

Przewodniczący RM udzielił głosu Pani Kindze Gałązce, która złożyła na Jego ręce wniosek         

o możliwość wypowiedzi na Sesji – zał. Nr 3 do protokołu 

Pani K. Gałązka pogratulowała radnym wyboru i życzyła owocnej kadencji. Następnie odczytała 

pismo mieszkańców ul. Jeleniogórskiej – zał. Nr 4 do protokołu – w sprawie dofinansowania linii 

miejskiej. Zwróciła się do BM z prośbą, aby w zamian za listopadowe wyborcze poparcie pomógł 

teraz w utrzymaniu linii miejskiej, która jest bardzo potrzebna mieszańcom 
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Pani K. Gałązka zwróciła się ponadto z prośbą o pomoc w sprawie podwórka przy                         

ul. Jeleniogórskiej pomiędzy budynkami Nr 55 a 57. W czerwcu ubiegłego roku była tam komisja, 

składająca się z przedstawicieli UM i Sp. Mieszkaniowej z gotowym planem zagospodarowania 

podwórka i od tamtego czasu nic nie zostało zrobione. Obecnie cały teren został zniszczony przez 

parkujące samochody. Problemem dla mieszkańców jest również nieuporządkowana sprawa czoła 

ciepłowni w bloku przy ul. Jeleniogórskiej 57. 

 

 

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 
 

Przewodniczący RM przedstawił proponowany porządek obrad. 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze. 

 

4. Wnioski i zapytania. 

5. Informacja Burmistrza Miasta o bieżącej działalności oraz kierunkach działania                   

w rozpoczętej kadencji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej  

w Kamiennej Górze na 2015 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej Górze 

na 2015 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2015 rok: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej z autopoprawką; 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały; 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju; 

4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

5) głosowanie autopoprawek; 

6) głosowanie uchwały budżetowej uwzględniającej przyjęte poprawki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 131/19          

i 131/20, obr. nr 6). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. nr 197/16, 

197/17 i 197/18, obr. nr 3). 

 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie Sesji. 

 

BM zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch punktów: 

1. „Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego i dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych, 

w których jest realizowany obowiązek szkolny, działających na terenie Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra i prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich wykorzystania” 
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2. „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 

Miejską Kamienna Góra a Gminami tworzącymi Zintegrowane Inwestycje Terytorialne 

Aglomeracji Wałbrzyskiej”. 

 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie pierwszy wniosek, w wyniku którego RM 

jednogłośnie tj. przy 21 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu do porządku obrad 

(w dotychczasowym punkcie 12). 

 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie drugi wniosek, w wyniku którego RM jednogłośnie, 

tj. przy 21 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu do porządku obrad                      

(w dotychczasowym punkcie 13).  

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy przed realizacją punktu porządku obrad w sprawie budżetu 

miasta może być przedyskutowany temat zamiaru likwidacji Gimnazjum Nr 2 w związku z tym,   

że na Sesję przybyli mieszkańcy Kamiennej Góry sprawą tą zainteresowani. 

 

Przewodniczący RM powiedział, że w porządku obrad nie ma punktu o tej tematyce i nie widzi 

potrzeby, aby temat ten poruszać podczas obecnej Sesji. Dodał, że w najbliższym czasie zostanie 

zorganizowane spotkanie radnych, BM i Dyrektora BOPO, którego celem będzie uzyskanie pełnej 

wiedzy n/t funkcjonowania oświaty w Kamiennej Górze. 

 

Radna D. Kurnyta wyjaśniła, że nie chodzi o to, że radni nie chcą wysłuchać przybyłych osób,   

ale o to, że przed jakąkolwiek dyskusją o oświacie chcą mieć pełną wiedzę w zakresie finansowym 

i organizacyjnym. 

 

Radna C. Róg zapytała, czy po informacji BM będzie można do niej zadać pytania, a jeśli nie, to 

poprosiła o zamianę tego punktu z punktem „Wnioski i zapytania”? Dodała, że obecność osób na 

Sesji wynika z dezorientacji, którą wywołały informacje w Tygodniku Regionalnym. Ktoś rozpętał 

tą wojnę i podał nieprawdziwe informacje pisząc, że grupa radnych, która była za obniżeniem 

wynagrodzenia BM teraz proponuje likwidację Gimnazjum Nr 2. Radna C. Róg była za obniżeniem 

wynagrodzenia BM, ale nie była w żadnej grupie, która takie ustalenia poczyniła. Dodała, że nie 

należy w chwili obecnej nikogo uspokajać, tylko wyjaśnić o co w tym wszystkim chodzi i skąd 

takie informacje w miejskiej prasie. 

 

Przewodniczący RM wyjaśnił, że pod projektem uchwały w przedmiotowej sprawie podpisał się 

tylko jeden radny, a zatem nie spełnia on wymogów formalnych, które by pozwoliły na jego 

procedowanie. 

 

Radny Z. Nagórny zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego RM o trzymanie się i realizację 

porządku obrad. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, aby uszanować czas mieszkańców i temat oświaty jednak       

w dniu dzisiejszym przedyskutować. Radny chciałby przedstawić również mieszkańcom swoje 

stanowisko w tej sprawie. 

 

Przewodniczący RM zaproponował, aby radny J. Chodasewicz zgłosił wniosek o wprowadzenie 

tego punktu do porządku obrad. 
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Radny J. Bruździak zaapelował o trzymanie się porządku obrad, a takie propozycje ze strony 

radnego nie są żadnym wnioskiem o jego zmianę. Do tej pory to właśnie radny J. Chodasewicz nie 

wykazał woli dyskusji z innymi, a za plecami radnych rozpowszechnił nieprawdziwe informacje. 

Obecność osób na Sesji wynika wyłącznie z tego, ze jeden radny zachował się nieodpowiedzialnie   

i samowolnie i jeśli teraz ma zamiar coś wyjaśniać, to niech to zrobi we „Wnioskach i zapytaniach”, 

albo w „Sprawach różnych”. 

 

Radny J. Chodasewicz poprosił radnego J. Bruździaka o powstrzymanie się od nerwów                  

i wycieczek osobistych i dodał, że to wyborcy ocenią, czy Jego zachowanie było odpowiedzialne. 

Radny złożył wniosek o wprowadzenie od porządku obrad przed uchwalaniem budżetu punktu 

„Dyskusja o oświacie”. 

 

Radny Z. Nagórny powiedział, że RM nie posiada wystarczającej wiedzy w temacie miejskiej 

oświaty i złożył wniosek o odrzucenie propozycji radnego J. Chodasewicz. 

 

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek radnego J. Chodasewicza o wprowadzenie 

do porządku obrad dyskusji o oświacie, w wyniku którego RM przy 3 głosach „za”, 18 głosach 

„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” odrzuciła go. 

 

 

Ad. 3. Przyjęcie Protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze 
 

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokół Nr III/14 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej 

Górze był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie zostały do niego wniesione 

uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie zgłosić. Uwag ani 

zastrzeżeń nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Wnioski i zapytania 
 

Radna Irena Plata: 

1. Pytanie, czy można uruchomić, śladem lat wcześniejszych, kasę w siedzibie Spółki 

Mieszkaniowej, aby mieszkańcy nie musieli ponosić wysokich opłat bankowych za wpłaty 

za mieszkanie i na fundusz remontowy? 

 

Radny Zbigniew Nagórny: 

1. Uwaga n/t porządku w mieście, zwłaszcza po weekendach i okresach świątecznych. 

Zdaniem radnego należy zobowiązać zarządców budynków do utrzymywania czystości 

wokół posesji, a także wprowadzić mechanizm kar pieniężnych za niewywiązywanie się      

z takiego obowiązku, a także mechanizm odrabiania zadłużeń czynszowych poprzez 

sprzątanie miasta. 

2. Pytanie, czy miasto posiada wykonane dokumentacje projektowa dla zadań, na które będzie 

się starało o środki unijne? 

3. Apel do Przewodniczącego RM o wystosowanie petycji do władz krajowych                        

o przywrócenie planów budowy drogi S3 na odcinku Bolków-Lubawka. 
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4. Pytanie, czy w ramach współpracy ze Starostwem Powiatowym będzie remontowany dalszy 

odcinek ul. T. Kościuszki oraz opracowany plan na wykorzystanie budynku przy ul. Armii 

Ludowej? 

Radny Wiesław Sobiechowski: 

1. Pytanie, kiedy zostaną spełnione obietnice remontu łącznika ul. Księcia Bolka I                    

z ul. Wałbrzyską, który został bardzo zniszczony podczas remontu tej pierwszej ulicy?         

Z uwagi na brak środków w budżecie należy chociaż wyrównać ten teren i go utwardzić. 

2. Prośba o interwencję w sprawie oświetlenia ul. Wałbrzyskiej (obwodnicy) – tak, aby 

świeciła się chociaż co druga/trzecia lampa. 

 

Radny Tomasz Baćko: 

1. Prośba o rozważenie możliwości usytuowania pasów dla pieszych na ul. L. Waryńskiego 

(przed skrzyżowaniem z ul. Lubawską) oraz ograniczenia ruchu w tym miejscu. Został tam 

otworzony nowy market i ludzie często przechodzą przez nieoznakowaną jezdnię,              

co stwarza duże zagrożenie. 

2. Prośba o utwardzenie dwóch podwórek przy ul. L. Waryńskiego (jedno od Banku 

Spółdzielczego w kierunku Ratusza, a drugie w kierunku ul. Wł. Broniewskiego), a w roku 

2016 zabezpieczenie środków na zrobienie ich nawierzchni. 

 

Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta: 

1. Pytanie o przedział czasowy, w którym wystąpi II etap remontu ul. T. Kościuszki i prośba   

o utwardzenie przy okazji tego zadania przejścia od budynku przy ul. T. Kościszuki 15G do 

„małego mostku” na Zalew oraz wejścia na os. Zadrna między budynkami 23 i 25. 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytanie, o jakie środki zewnętrzne i na jakie cele będzie ubiegało się miasto w 2015 r           

i czy są pod nie przygotowane dokumentacje? 

2. Pytanie, czy planowane są i jakie w tym roku zmiany w Sp. Mieszkaniowej i w MPWiK? 

3. Pytanie, czy są zamiary obniżenia pensji kierownictwu Sp. Mieszkaniowej i MPWiK, a jeśli 

tak to do jakiego poziomu? Jeśli nie – to co przemawia za tym, aby płacić tym osobom po 

ok. 15 tys. zł. miesięcznie? 

4. Pytanie, czy prawdą jest, że BM zamierza przyznać Prezesowi Sp. Mieszkaniowej                

i Prezesowie MPWiK nagrody, a jeśli tak, to w jakiej wysokości i za jakie zasługi? 

5. Pytanie, czy będą zmiany personalne w kierownictwie Sp. Mieszkaniowej i MPWiK? Przed 

wyborami padła deklaracja odejścia Prezesa Sp. Mieszkaniowej na emeryturę. 

6. Pytanie, czy i jakie planowane są zmiany w systemie miejskiej oświaty? 

7. Pytanie, czy uzasadnione ekonomicznie jest utrzymywanie za 300 tys. zł. rocznie PSZOK-u 

na ul. Wł. Broniewskiego? Ile pracuje tam osób i ile przyjmują odpadów średniomiesięcznie 

i średniorocznie? 

8. Pytanie, czy planowane jest zmniejszenie zatrudnienia w Ratuszu lub inne działania 

zmierzające do oszczędności w tej instytucji? 
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9. Pytanie, czy planowane są zmiany w ścisłym kierownictwie Ratusza, a przede wszystkim na 

stanowisku Zastępcy BM? 

10. Pytanie, czy w okresie 1-12 stycznia miasto płaciło raty kredytów czy pożyczek? Jeśli tak, 

to prośba o podanie nazw banków i kwot uregulowanych w tym czasie? Pytanie wynika       

z opóźnionych wypłat dla nauczycieli i urzędników i wyjaśnień BM, że jest ono 

spowodowane spłatą rat pożyczek i kredytów 

11. Pytanie, czy prawdą jest, że miasto starało się w styczniu o kredyt? Jeśli tak, to o jaką kwotę 

i czy ogłosiło na to przetarg? 

 

Radna Regina Komorowska: 

1. Pytanie o zamiar uporządkowania terenu po byłym hotelu Lnu (ul. Fornalska), gdzie obecnie 

ten teren jest zbiorowiskiem śmieci, a niezabezpieczone piwnice, do których wchodzą 

dzieci, stwarzają duże zagrożenie? 

 

Radny Andrzej Jasiński: 

1. Pytanie, jakie są szanse na remont ul. Parkowej? 

 

Radna Celina Róg: 

1. Pytanie o możliwość zawarcia porozumienia z gminami ościennymi w kwestii korzystania   

z kamiennogórskiego basenu przez rodziny, które objęte są Kartą Dużej Rodziny? 

 

Radna Danuta Kurnyta: 

1. Prośba o zniwelowanie utworzonego nasypu w okolicy budynków przy ul. M. Fornalskiej  

 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta o bieżącej działalności oraz kierunkach działania          

w rozpoczętej kadencji 

 

BM poprosił radnych, aby sprawdzali informacje, które przekazują, bo cyfry, które podał radny       

J. Chodasewicz nie są prawdziwe. 

BM przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 18.12-2014-29.01.2015 – zał Nr 5 do 

protokołu, a następnie kierunki działania w rozpoczętej kadencji – zał. Nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady 

Miejskiej  w Kamiennej Górze na 2015 rok 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku        

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 
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Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,   

tj. przy 21 głosach „za podjęła Uchwałę Nr IV/13//15 w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze na 2015 rok – zał. Nr 7 do protokołu. 
 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Kamiennej 

Górze na 2015 rok 
 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku        

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,  

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr IV/14/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady 

Miejskiej w Kamiennej Górze na 2015 rok – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM ogłosił 5 min. przerwy. 

 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra 

 

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miasta I. Pazgan. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że RIO wydała pozytywną opinię o przedstawionej 

wieloletniej prognozie finansowej i  zapytał radnych, czy chcą, aby została ona odczytana? 

Niektórzy radni stwierdzili, że opinia była analizowana na Stałych Komisjach i jest radnym znana 

jej treść, w związku z czym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji porządku obrad. Opinia 

stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 

 

Radna C. Róg zapytała z czego wynika założony w prognozie wzrost dochodów z podatków skoro 

w Kamiennej Górze osób ubywa, a nie przybywa i czy przypadkiem nie jest to spowodowane 

zamiarem podniesienia stawek podatków? 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że wpf oparta jest na założeniach opracowanych przez MF i dla 

udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych przyjęte są dane na podstawie 

wskaźnika wzrostu wynikającego z Rozporządzenia o wysokości udziałów dla jst, a co roku są one 

powiększane. W przypadku pozostałych dochodów również w oparciu o wskaźnik przyjmuje się 

symulację. 

 

Nikt nie wniósł więcej uwag ani zapytań, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM w Kamiennej Górze przy 20 głosach „za”, 0 „przeciw”               

i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr IV/15/15 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 10 do protokołu. 
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta Kamienna Góra na 2015 rok 

 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej z autopoprawką 

 

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miasta I. Pazgan. 

 

 

2) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały 

 

Przewodniczący RM poinformował, że RIO wydała pozytywną opinię o przedstawionej 

wieloletniej prognozie finansowej i  zapytał radnych, czy chcą, aby została ona odczytana? Część 

radnych stwierdziła, że opinia była analizowana na Stałych Komisjach i jest radnym znana jej treść, 

a część radnych wyraziła zdanie, że należy ją odczytać i w związku z odmiennymi zdaniami 

decyzję o tym pozostawili Przewodniczącemu RM.  Przewodniczący RM poinformował, że opinia 

będzie umieszczona na stronie BIP Urzędu Miasta i przeszedł do realizacji porządku obrad. Opinia 

stanowi zał. Nr 11 do protokołu. 

 

3) odczytanie opinii Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju 

 

Opinię Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Z. 

Kolat – zał. Nr 12 do protokołu. 

 

Skarbnik Miasta dodała, że wnioski KBSiR zostały ujęte w odczytanym projekcie uchwały            

z autopoprawką. 

 

4) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, jaka w latach ubiegłych była maksymalna kwota do której BM 

mógł zaciągać pożyczki i kredyty krótkoterminowe? 

 

Skarbnik Miasta odpowiedziała, że  w poprzednich latach była to również kwota 2 mln zł. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy zgodnie z § 10 uchwały budżetowej BM może dokonywać 

dowolnych przesunięć między działami? 

 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że od wielu lat to upoważnienie dotyczy takiego samego zakresu         

i możliwość na to daje ustawa o finansach publicznych. W § 10 zawarte są również ograniczenia 

dla BM. Dodała, że upoważnienie dotyczy przede wszystkim wydatków bieżących,                           

a przekierowania na nowe zadania inwestycyjne mogą być dokonywane jedynie za zgodą RM przy 

odpowiedniej uchwale w sprawie zmian w budżecie. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy BM może dobrowolnie korzystać z rezerwy budżetowej? 

 

Skarbnik Miasta odpowiedziała, że zgodnie z ustawą BM ma prawo korzystać z rezerwy bieżącej, 

ale jeśli chodzi o rezerwę inwestycyjną to zakres jest tutaj ograniczony i można środki wykorzystać 

na zadania zapisane w budżecie, ale na nowe zadania inwestycyjne, albo na przesunięcie środków 

do rezerwy bieżącej musi być zgoda RM wyrażona w odrębnej uchwale. 
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Radny Z. Nagórny odniósł się do pierwotnej opinii KBSiR i stwierdził, że w mieście jest wiele 

dziedzin, które pilniej potrzebują sfinansowania niż miejska toaleta. 

 

Radna C. Róg zapytała, czy planowane są zmiany w Miejskiej Bibliotece Publicznej, tym bardziej, 

że n/t jej funkcjonowania negatywnie wypowiedziała się Biblioteka Dolnośląska? 

 

BM poinformował, że Biblioteka Wojewódzka i Narodowa wydały negatywną opinię w sprawie 

zamiaru połączenia Miejskiej Biblioteki z Centrum Kultury. 

 

Radny T. Baćko również wskazał na pilniejsze potrzeby w mieści niż miejska toaleta 

 

Skarbnik Miasta podkreśliła, że pierwotna opinia KBSiR zakładała przeznaczenie środków na 

miejską toaletę, ale późniejsza, która została ostatecznie zawarta w projekcie uchwały, wskazała na 

zabezpieczenie tych środków na rezerwie budżetowej, aby w roku bieżącym zagospodarować 

pomieszczenia pozyskane po wykwaterowaniu mieszkańców przy Przedszkolu Publicznym Nr 2. 

 

Radna Z. Kolat wyjaśniła, że wcześniej radni nie mieli wiedzy o pozyskanych pomieszczeniach na 

ul. T. Kościuszki i dlatego była propozycja zakupu miejskiej toalety, ale po powzięciu takich 

informacji KBSiR zmieniła swoje stanowisko, które było przed chwilą odczytane. 

 

Radny J. Chodasewicz zabrał głos z mównicy i wyraził zdanie, że jest to budżet zastoju                  

i przeżycia, a nie budżet rozwoju i nie wnosi on nic nowego od kilku lat. Corocznie na te same cele 

idzie większa część pieniędzy i tak, na oświatę 18,6 mln zł (33% dochodów planowanych), na 

pomoc społeczną 10,3 mln zł (18%), gospodarka mieszkaniowa – prawie 6 mln zł (10%), a na 

administrację publiczną 5,8 mln zł (10%). Problem z wymienionych działów stanowi administracja 

publiczna i gospodarka mieszkaniowa, a szczególnie utrzymywanie nieudolnie zarządzanego tworu 

jakim jest Spółka Mieszkaniowa, która powinna  już dawno być zreorganizowana                         

lub sprywatyzowana. Trzeba przyjąć, że dochody Spółki będą spadały wskutek odchodzenia od 

zarządcy wspólnot oraz wskutek sprzedaży lokali i mieszkań z miejskiego zasobu i wyraził zdanie, 

że nikomu nie jest wiadomo w jaki sposób jest zagospodarowane te 6 mln zł. Radny przytoczył 

wniosek KBSiR, aby zarządzanie lokalami komunalnymi przekazać do Ratusza, co zmniejszyłoby 

koszty o ok. 2 mln zł. Wskazał również na konieczność nadzoru ze strony pracowników UM i BM 

nad wykonywanymi pracami remontowymi. W marcu 2012 r. BM powiedział radnemu, jako 

dziennikarzowi RTI „dałem Prezesowi Werszce maksymalną pensję, bo jest przed emeryturą”         

i dodał, że kolejny rok BM przygląda się działaniom tej placówki i kolejny rok mówi o możliwości 

zmian. Zdaniem radnego to właśnie takie działania powodują, że w budżecie na 2015 rok jest „aż” 

1,4 mln na inwestycje, z czego połowa zostanie przeznaczona na dokumentację na uporządkowanie 

gospodarki wodno-ściekowej w mieście, a wg radnego taka była zrobiona podczas sprawowania 

funkcji BM przez A. Zielińskiego i kosztowała ok. 900 tys. zł  Dla porównania Lubawka                

w tegorocznym budżecie przewidziała 7,5 mln zł na inwestycje, Jawor 6 mln (przy budżecie         

73 mln zł), a Świebodzice 11 mln zł (przy budżecie 70 mln zł), co dokładnie pokazuje gdzie my 

jesteśmy i dokąd zmierzamy. Radny zaapelował do radnych o niegłosowanie budżetu,                 

gdyż wymaga on gruntownej przebudowy. 

 

Przewodniczący RM wyraził zdanie, że wypowiedź radnego była ściśle polityczna, a nie 

merytoryczna.  

 

Radna V. Majak powiedziała, że nieuchwalenie w dniu dzisiejszym budżetu grozi miastu 

prowizorium budżetowym i dodała, że wskaźniki zawarte w tym projekcie zostały ustalone przez 
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radnych poprzedniej kadencji, a obecna RM powinna się głównie skoncentrować na zwiększeniu 

dochodów. Część zadań jest odgórnie nałożona na miasto i przekazywane są na to środki. 

 

BM powiedział, że miasto ma do wykonania zadania i przy wsparciu środków zewnętrznych trzeba 

je realizować. Te zadania z kolei ściśle wpływają na ilość i wielkość inwestycji, które w danym 

roku mogą zostać wykonane i od trzech lat nie zaciągamy nowych kredytów, a spłacamy regularnie 

te otrzymane na zadania wcześniejsze. Zdaniem BM wiele w mieście zostało zrobione i jeśli radny 

tego nie zauważa, to jest to jedynie dowód Jego złośliwości. 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że takich uwag nie czynił. 

 

BM odpowiedział, że ze słów radnego można było wysnuć taki wniosek i dodał, że zadania 

inwestycyjne z UE zostały zakończone i stąd brak inwestycji w roku bieżącym. Będziemy 

korzystali z funduszy miękkich, ale nasze działania będą nastawione głównie na spłatę pożyczek i 

kredytów, po to, aby w roku przyszłym można było zabezpieczyć wkład własny przy ubieganiu się 

o środki unijne. Poparł też słowa radnej V. Majak, zdaniem której należy skoncentrować się na 

szukaniu dochodów. Dalej powiedział, że Sp. Mieszkaniowa jest sprywatyzowana, bo jest 

własnością miasta i ma odmienne zdanie w kwestii jej sprzedaży. Należy się spotykać i rozmawiać 

o możliwych rozwiązaniach, a nie jedynie rzucać hasła dla innych. Podkreślił, że wspomniane przez 

radnego 6 mln nie jest przekazywane do Sp. Mieszkaniowej – jest to łączna kwota na gospodarkę 

mieszkaniową, z której korzystają również inni zarządcy w mieście. W swojej wcześniejszej 

wypowiedzi BM powiedział, że po okresie rozliczeń podejmie działania, a nie jak twierdzi radny, 

że jedynie „może” coś zrobi. Nie przychylił się również do wizji radnego dotyczącej zwolnień 

wśród pracowników Sp. Mieszkaniowej, czy UM i podkreślił, że od 8 lat w Ratuszu jest 

zatrudnionych 60 osób i nie widzi celu zwalniania młodych wykształconych osób, które zamiast 

zostać w mieście to wyjadą do dużych metropolii. I to jest właśnie odpowiedź na pytania rzucane    

w gazecie – co robimy, aby młodych zatrzymać w mieście – właśnie dajemy im pracę. Emocje nie 

powinni brać tutaj góry i o możliwych rozwiązaniach w różnych dziedzinach należy porozmawiać 

na posiedzeniach Komisji RM, a różnice poglądów nie powinny mieć wpływu na wspólną walkę     

o dobro miasta. Zdaniem BM przedstawiony budżet jest dobry, a wspólnymi siłami należy sprawić, 

aby przyszłoroczny był dynamiczny. 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że dyskutować można jeszcze kolejnych 10 lat i dalej nic z tego 

może nie wyniknąć. Jak tak dalej pójdzie, to Sp. Mieszkaniowa i wszystko inne popłynie szybciej 

niż BM myśli. 

 

BM powiedział, żeby radny Mu nie groził. 

 

Radny J. Chodasewicz wyraził zdziwienie zarzutem gróźb, których Jego zdaniem w wypowiedzi 

nie było. Jeśli BM ma ochotę dawać Prezesom spółek nagrody, to niech to robi z własnych 

prywatnych pieniędzy. Takie jak radny zdanie o Sp. Mieszkaniowej mają też mieszkańcy, 

zwłaszcza ci, którym zarządca wykonywał remonty. Tu nie chodzi o żaden spór tylko o dobro 

miasta, bo On może siedzieć i podnosić ręce podczas głosowań, ale to nie o to chodzi. 

 

Przewodniczący RM powiedział, że większość radnych z pewnością nie utożsamia się ze słowami 

radnego J. Chodasewicza i dodał, że większość z tych słów mija się z prawdą. 

 

Radny A. Jasiński wyraził zdanie, że można zaobserwować wyraźny toczący się spór między 

byłymi kandydatami na stanowisko BM, w którym pozostali radni nie chcą brać działu. Podkreślił, 
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że należy zachować w tym umiar i skoncentrować się na losach mieszkańców, a także że nie należy 

zasypywać radnych danymi, których podczas Sesji nie mogą sprawdzić. Takie polemiki powinny 

odbywać się podczas Komisji RM. 

 

Radny W. Sobiechowski powiedział, że kiedyś były wskaźniki, które pozwalały zadłużać się 

miastom do 60%, teraz one się zmieniły i wymuszają one na jst większe oszczędności. Ze środków 

unijnym w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej będzie można skorzystać dopiero w 2016 r. i rok 

bieżący powinien być faktycznie nastawiony na wszelkie możliwe zmiany (np. w Sp. 

Mieszkaniowej), które pozwolą na oszczędności w roku przyszłym. Należ jednak pamiętać,           

że decydując się na jakiekolwiek zmiany radni muszą mieć dokładne wyliczenia, które pozwolą 

podjąć najlepszą decyzję i że dyskusje powinny odbywać się podczas Komisji RM, a na Sesjach 

należy zachować umiar. 

 

5) głosowanie autopoprawek 

 

Na wniosek KBSiR w projekcie budżetu przedstawionym przez Skarbnik Miasta zostały ujęte 

wszystkie autopoprawki. 

 

6) głosowanie uchwały budżetowej uwzględniającej przyjęte poprawki 

 

Przewodniczący RM zarządził głosowanie, w wyniku którego RM w Kamiennej Górze przy        

19 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr IV/16/15 w sprawie 

budżetu miasta Kamienna Góra na 2015 rok – zał. Nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. Rn 131/19 

i 131/20, obr. nr 6) 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia A. Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku        

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,  

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr IV/17/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – zał. Nr 14 do protokołu. 
 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (dz. Nr 197/16, 

197/17 i 197/18, obr. nr 3) 
 

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawił Kierownik Wydziału Mienia A. Wolny. Dodał,      

że na wniosek KBSiR – zał. Nr 15 do protokołu – ze sprzedaży została wyłączona działka             

nr 197/18. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku        

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 
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Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,  

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr IV/18/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – zał. Nr 16 do protokołu. 
 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego i dla niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych, w 

których jest realizowany obowiązek szkolny, działających na terenie Gminy Miejskiej 

Kamienna Góra i prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich wykorzystania 

 

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Biura Obsługi Placówek Oświatowych W. Woźniak. 

Dodał, że uchyla się uchwałę z grudnia 2014 r. wskutek uwag RIO. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku        

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,  

tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr IV/19/15 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości – zał. Nr 17 do protokołu. 
 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Miejską Kamienna Góra a Gminami tworzącymi Zintegrowane Inwestycje 

Terytorialne Aglomeracji Wałbrzyskiej 

 

Projekt uchwały przedstawił BM. Dodał, że wszystkie rady miast wchodzących w skład AW 

podejmują obecnie uchwałę o identycznej treści. 

 

Radna C. Róg zapytała, kiedy będzie możliwość otrzymania pierwszych środków unijnych           

w ramach AW? 

 

BM odpowiedział, że w roku bieżącym będą przygotowywane projekty, gdyż w drugiej jego 

połowie rozpoczną się nabory. Realny termin pozyskania pierwszych środków to rok 2016. 

 

Nikt nie wniósł więcej uwag ani zapytań, w związku z czym Przewodniczący RM zarządził 

głosowanie, w wyniku którego RM w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” 

podjęła Uchwałę Nr IV/20/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Miejską Kamienna Góra a Gminami tworzącymi Zintegrowane Inwestycje Terytorialne 

Aglomeracji Wałbrzyskiej – zał. Nr 18 do protokołu. 

 
 

Ad. 14. Sprawy różne 

 

Radna R. Komorowska poprosiła o interwencję w sprawie remontu chodników przy                     

ul. Jeleniogórskiej. Odniosła się również do informacji BM o kierunkach działania, a dokładnie do 
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zamiaru utworzenia Ośrodka Interwencji Kryzysowej dla ofiar przemocy i wyraziła poparcie dla 

tego pomysłu. Dodała, że można do tego celu wykorzystać niezagospodarowane pomieszczenia        

i ograniczyć koszty ponoszone na utrzymanie dzieci w domach dziecka. 

 

Radna C. Róg dodała, że państwo finansowało ośrodki Interwencji Kryzysowej, ale od kilku lat nie 

ma na to środków i dlatego nie są one tworzone. Koszty za umieszczanie dzieci w domu dziecka 

głównie ponosi powiat, a miasto ma w pierwszym roku przebywania pokryć 10% kosztów,            

w drugim 30%, a w trzecim 50% i ośrodek Interwencji Kryzysowej spełnia tylko chwilowa rolę, 

bezpośrednio po zabraniu dziecka z domu. Nie jest to z pewnością zadanie miasta i nie ma nic 

wspólnego z przekazywaniem środków dla domów dziecka. 

 

Radny W. Sobiechowski zapytał radnej R. Komorowskiej, w którym miejscu są wspomniane przez 

nią wolne pomieszczenia, bo jako członkowie KGKiM wiedzą, że mieszkań w mieście do 

wskazania właśnie brakuje. 

 

Radna I. Plata powiedziała, że kwestia chodników przy ul. Jeleniogórskiej była zgłaszana do 

zarządcy drogi, czyli GDDKiA już w tamtym roku. Zapytała również, czy została udzielona 

odpowiedź na petycję mieszkańców w tej sprawie. 

 

BM odpowiedział na wnioski i zapytania radnych z poprzedniej Sesji, tj. 

 

1)  radnemu Z. Nagórnemu -uporządkowanie sytuacji wodno-kanalizacyjnej na ul. Sportowej 

wzdłuż budynków o numerach nieparzystych - w 2014 roku po stronie parzystej przeprowadziliśmy 

remonty i chcemy dalej poprzez MPWiK te remonty kontynuować. W lutym chcemy razem             

z Prezesem MPWiK zapoznać się z problemem na miejscu i powiadomimy też o tym radnego; 

2) radnej I. Placie - zabezpieczenie środków na remont ul. Jedwabnej - tematem zajmujemy się 

razem ze Strefą i firmą Kalibra – z jakim skutkiem- jeszcze nie wiadomo; 

3) radnemu J. Jaroszowi - zabezpieczenie środków na remont kanalizacji wzdłuż ul. Zielonej-    

wg informacji uzyskanych z MPWiK chodzi o budynki 3,5,12, które na dziś nie mają możliwości 

podłączenia się do kanalizacji i aby tak się stało należałoby wybudować 500 m sieci kanalizacyjnej 

wraz z przepompownią ścieków, co pociąga znaczne koszty, które miasto musi pokryć ze środków 

własnych, bowiem zagęszczenie mieszkańców na km sieci uniemożliwia sięgnięcie po środki 

zewnętrzne – MPWiK szuka sensownego rozwiązania; 

4) radnemu A. Jasińskiemu - zabezpieczenie środków na remont ul. Parkowej – miasto posiada 

pełną dokumentacje na tę drogę i wymaga ona pilnego remontu, tylko trzeba się zastanowić skąd 

wygospodarować środki na ten cel w tym roku; 

5) radnej I. Szczerbaty - przeprowadzenie modernizacji części parku na Górze Parkowej, naprawa 

głównej alei i postawienie lamp – rozpoczyna się przygotowanie projektu wraz z kosztorysem i jak 

będziemy znać faktyczne koszty to szukać będziemy sensownych rozwiązań finansowych; 

6) radnej V. Majak -  droga biegnąca za placem zabaw do budynków na ul. Ściegiennego to droga 

miejska i też należy się zastanowić skąd wziąć środki na ten cel; 
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7) potrzeba remontu dróg miejskich wraz z kanalizą w kilku przypadkach – pilnujmy,                  

aby w kolejnych budżetach one się znalazły. Będziemy szukać również możliwości poza 

budżetowych; 

8) radnemu W. Sobiechowskiemu – remont budynku przy ul. Katowickiej 7A -  została podjęta 

decyzja i ze środków w dyspozycji Sp. Mieszkaniowej będzie wykonane wzmocnienie spękanych 

ścian przez tzw. sznurowanie oraz przeprowadzony remont stropu; 

9) radnemu Z. Nagórnemu-  droga S-3 na odcinku Legnica - Lubawka  - odcinek Legnica-Bolków 

jest w procedurze przetargowej, a odcinek Bolków – Lubawka jest na razie przesunięty do rezerwy. 

Odcinek ten ma zrobioną dokumentację techniczną i skorygowany został spory odcinek w Lubawce 

na styku dróg S-3 i D-11. Duże znaczenie ma tu rola Czechów i ich wola rozpoczęcia prac po ich 

stronie na rok 2018 i nie bez znaczenia pewnie jest koszt naszego odcinka ze względu na 2 tunele. 

Musimy ponownie zabiegać, walczyć  i lobbować o nasz odcinek. To jest również zadanie dla 

radnych; 

10) radnemu Z Nagórnemu – odbudowa ruin zamku - Fundacja Ochrony Zabytków Architektury  

i Sztuki we Wrocławiu jest na etapie opracowywania harmonogramu prac na 2015 rok. Jak 

otrzymamy tę informację to zostanie ona przekazana radnym; 

11) radnej I. Placie -  remont chodnika przy ul. Jeleniogórskiej przez GDDKiA – w  grudniu 

przekazaliśmy pisma do GDDKiA z prośbą o umieszczenie w swoim planie remontów na rok 2015 

chodników, a przedwczoraj wpłynęła odpowiedź pozytywna, a zatem jest nadzieja na ich remont; 

12) radnej Z. Kolat - zobowiązania miasta w stosunku do wspólnot mieszkaniowych - obecnie 

trwają prace rozliczeniowe za rok 2014. Wynik finansowy w zakresie zobowiązań zostanie 

przygotowany po rozliczeniu wspólnot; 

13) radnej D. Walus - zmiana organizacji ruchu na zakręcie koło Nadleśnictwa - na dzień 

dzisiejszy nie ma takiej możliwości i jest to jedyne możliwe rozwiązanie na tą chwilę; 

14) radnej C. Róg -  likwidacja świateł na skrzyżowaniu ul. Katowickiej, Legnickiej                        

i Wałbrzyskiej i utworzenie ronda - tak możliwość była rozważana w latach 2000/2001,                

ale GDDKiA nie wyraziła wtedy zgody ze względu na zbyt wysokie koszt i konsekwentnie 

odmawia od tego czasu. Rozważana jest natomiast możliwość modernizacji sygnalizacji celem 

poprawienia płynności ruchu drogowego; 

15) radnemu  R. Ostrowskiemu - powrót do tematu płatnych parkingów w mieście - mamy pełną 

dokumentację w tym zakresie i projekt uchwały. W najbliższym czasie z RM będzie dyskutowany 

ten temat. Problem stanowi na chwilę obecną ul. Ogrodowa i Parkowa, które ze wzgl. na unijne 

inwestycje jeszcze w tym roku nie mogą być włączone do strefy płatnego parkowania. Będą też 

prowadzone rozmowy z powiatem odnośnie dróg powiatowych; 

16) radnemu R. Ostrowskiemu - poradnia urologiczna – będą prowadzone rozmowy w tym 

temacie, ale rzecz w tym że to nie chodzi o możliwości NZOZ-ów, tylko o brak specjalistów,     

którzy by chcieli na stałe do nas przyjeżdżać.  

Radny B. Wągrowski poprosił o zaproszenie na kolejną Sesję RM Starostę Powiatu 

Kamiennogórskiego, celem przedstawienia obecnej sytuacji finansowej PCZ w Kamiennej Górze 

Sp. z o.o. NZOZ Szpital Powiatowy, gdyż doszły Go słuchy, że jest on zadłużony na 2,6 mln zł,       

a niedawno miasto przekazywało mu 1 mln zł. 
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Radna D. Walus podziękowała darczyńcy, który co miesiąc wspiera finansowo przewoźnika linii 

miejskiej i wszystkim, którzy przyczynili się do przyłączenia os. Antonówka do tej linii. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że jest bardzo mała frekwencja osób korzystających z usług 

linii miejskiej i pomimo wsparcia udzielanego przez Przewodniczącego (100 zł miesięcznie) 

przewoźnik wypracowuje jedynie 50 zł zysku dziennie. 

 

BM dodał, że os. Antonówka, ul. J. Słowackiego i J. Korczaka zostały przyłączone do linii 

niedawno i należy poczekać chwilę z podejmowaniem drastycznych kroków o likwidacji linii. 

Niedługo też zmieni się cena za przejazd i przestanie obowiązywać stawka promocyjna i wówczas 

będzie można ocenić, czy pomoc miasta będzie potrzebna i w jakim zakresie. Wszyscy też mogą się 

przyłączyć do wsparcia przewoźnika, bo gra jest warta świeczki. 

 

Radny T. Baćko zapytał, czy mieszkańcy budynków, wokół których zostanie wprowadzona strefa 

płatnego parkowania, będą ponosili koszty za postój swoich aut w tych miejscach? Istnieje również 

obawa, że przyległe do stref parkowania podwórka będą zastawiane przez kierowców, którzy będą 

chcieli uniknąć opłat za miejsce parkingowe. 

Dodał, że przesunięte do rezerwy budżetowej 200 tys. zł mogło zostać przeznaczone na 

uaktywnienie przemysłu odzieżowego w mieście, co by było dużym wyjściem w kierunku ludzi 

młodych masowo wyjeżdżających z miasta. 

 

Radny J. Jarosz poprosił o wyjaśnienie sprawy budowy sieci kanalizacyjnej dla budynków przy   

ul. Zielonej, gdyż z odpowiedzi BM wynika, że nie ma takiej finansowej możliwości, a Prezes 

MPWiK podczas posiedzenia Komisji powiedział, że spółka jest w stanie wykonać to zadanie        

w ramach środków własnych. 

 

Radny J. Chodasewicz poprosił o odpowiedzi na zadanie przez Niego pytania na piśmie. 

„Podziękował” również radnej V. Majak za szybki kurs ekonomii i wyraził nadzieję na intensywną 

pracę obecnych radnych przy przyszłorocznym budżecie. 

 

Radny J. Bruździak powrócił do tematu oświaty i zapytał radnego J. Chodasewicza, czy tradycją 

będzie, że o najważniejszych kwestiach, które leżą w kompetencji RM wszyscy dowiadywać się 

będą w pierwszej kolejności z prasy. Jako dziennikach uruchomił na portalu swojej gazety rubrykę 

„Okiem radnego” i przedstawia tam informacje jako radny, a nie jako dziennikarz. Dodatkowo       

w całą sprawę zamiaru likwidacji placówki oświatowej włącza jakąś grupę radnych i sam decyduje 

o terminie jej procedowania. Jak się później okazało, hasło „grupa radnych, która była za 

obniżeniem wynagrodzenia BM”, w ogóle nie miało odniesienia do rzeczywistości i niektóre osoby, 

które wywczas głosowały przeciwko stawce wynagrodzenia dla BM wcale teraz nie brały udziału    

w tworzeniu projektu w sprawie zamiaru likwidacji Gimnazjum Nr 2. Okazało się ponadto, że 

takiego projektu w ogóle nie było, a co więcej podczas Komisji RM nie był nawet głosowany 

wniosek w tej sprawie, a jedynie odbyła się luźna rozmowa jej członków w tym temacie. Dalej 

zapytał radnego, czy taki styl pracy będzie preferował przez kolejne lata i poprosił o nieodwracanie 

„kota ogonem”, co miało miejsce na początku Sesji, gdyż obecność osób na Sesji była 

spowodowana właśnie niepokojem o prowadzenie dyskusji, a nie chęcią jej odbycia. Postępowanie 

radnego natomiast próbowało pokazać, że to on jest otwarty na dyskusję, a reszta RM nie chce jej 
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podjąć, co jest zupełną nieprawdą. Radny poprosił ponadto o autoryzację swoich wypowiedzi, które 

będą zamieszczane w RTI. 

 

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że chciałby prezentować taki styl jaki prezentuje radny        

J. Bruździak, czyli stać z boku i się przyglądać, a potem grzecznie głosował, ale nie pozwoli Mu na 

to temperament jaki posiada. Dodał, że nie wymyślił reformy oświaty sam, ale z grupą radnych, 

która się szybko wycofała, jak tylko podniosły się protesty w tej kwestii. Dzisiaj nie ma już grupy 

radnych, a pod projektem uchwały pozostał Jego jedyny podpis. Wyraził wolę dyskusji nad innymi 

rozwiązaniami i przyznał, że może za szybko ten temat nabrał takiego rozgłosu. Zapytał jednak 

radnego, czy przez kolejne 16 lat ma zamiar w taki jak dotychczas sposób reorganizować oświatę? 

W 2005 roku było 2600 uczniów, a obecnie jest 1728 i same te cyfry wskazują, że jakieś decyzje 

podjąć należy. W poprzedniej kadencji radny A. Jasiński chwalił BM, że nie podejmuje żadnych 

działań w sprawie oświaty, ale nie tędy droga i trzeba liczyć się z ty, że kiedy by ten temat nie był 

podejmowany to zawsze spotka się ze sprzeciwem jakiejś grupy osób. 

 

Pan J. Bruździak podkreślił, że problem polega na tym, że teraz radny mówi głośno o dyskusji,     

a jeszcze parę chwil wcześniej chciał ja pominąć próbując temat załatwić już na dzisiejszej Sesji. 

 

Przewodniczący RM wyraził zdanie, że radny J. Chodasewicz powinien gruntownie zapoznać się 

ze statutem Gminy Miejskiej Kamienna Góra i ustawą o samorządzie gminnym i wówczas 

dokładnie by wiedział, kto może i w jakim trybie składać projekty uchwał. 

 

Radna V. Majak powiedziała, że nie powinno się używać słowa „reforma oświaty”, gdyż za taką 

jest odpowiedzialny Minister Edukacji. Radni powinni jedynie skoncentrować się na reorganizacji 

oświaty miejskiej, który to temat jest nieunikniony, ale należy ten temat konsultować i popierać 

znajomością przepisów prawnych. 

 

Radny M. Białecki zwrócił się z prośbą o likwidację torów przy ul. Jeleniogórskiej. 

 

Radny R. Ostrowski wyraził zdanie, że Strategia Zrównoważonego Rozwoju Miasta Kamienna 

Góra powinien być realizowana, a dzięki temu dzisiaj nie byłoby takich dyskusji. Dokument ten 

zakłada bowiem raz w roku szerokie konsultacje z aktywem miasta. 

Dodał, że ul. Ogrodową powinno się włączyć od razu w strefę płatnego parkowania, a jedynie 

chwilowo wyłączyć na okres wymagany przepisami unijnymi. 

Zapytał ponadto, czy można byłoby otrzymać kostkę, którą ściągnięto z ul. T. Kościuszki                 

i wykorzystać ją na jakiejś ulicy?  

  

Radny W. Sobiechowski zapytał, czy wykonawca parku przy Al. Wojska Polskiego został 

obciążony kosztami nowych nasadzeń? 
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Ad. 12. Zamknięcie Sesji 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął IV Sesję Rady Miejskiej                

w Kamiennej Górze w dniu 29 stycznia 2015 r. 

 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba-Plasło       Przewodniczący RM 

          /-/ Henryk Różański 

 

 


